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Yrkande angående – Yrkande från M, D och KD angående en 
drogfri skolmiljö. 

Förslag till beslut 
I kommunstyrelsen och kommunfullmäktige: 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samverkan med grundskolenämnden och 
utbildningsnämnden, informera fler skolor om möjligheten till att använda sig av 
narkotikahundar efter skoltid för en drogfri skolmiljö.  
 

Yrkandet 
I dagsläget finns det inte mycket som avskräcker från bruk och försäljning av narkotika i 
skolområden, särskilt om elever vet att skolan inte får utföra drogtester på eleverna om 
eleverna inte samtycker. Mopedåkande langare vistas utanför skolorna, droghandel och 
bruk förekommer på skolområdet och även i skollokalerna. Droger och droghandel utgör 
en stor del av de kriminella gängens verksamhet. Många barn och ungdomar riskerar att 
rekryteras av dessa gäng genom att agera budbärare eller genom att bli ombedda att 
förvara och ansvara för tex droger och vapen.  

Många eller nästan alla brott som leder in i grov organiserad brottslighet och 
gängkriminalitet börjar med narkotika dvs med bruk, langning och försäljning. Det här 
leder till ökad problembild även i skolan med våld, hot, utpressningar, tillgreppsbrott, 
personrån och att knivar och vapen återfinns i dessa miljöer. Stora problem som sprids 
vidare ut i samhället även efter skoltid 

Nolltolerans mot droganvändning är en nödvändighet. Det är av yttersta vikt att fler 
skolor informeras om möjligheten att använda sig av narkotikahundar efter skoltid för en 
drogfri skolmiljö.  

Polisen ska ha möjlighet att göra oanmälda besök med 
narkotikahundar på stadens skolor. 

Redan i dag har rektorer både i grundskola och gymnasieskola möjlighet att kontakta 
polisen och initiera kontroll med narkotikasökhund. Tyvärr används detta effektiva 
hjälpmedel i alltför liten omfattning. Hundens luktsinne är överlägset människans, särskilt 
för att snabbt hjälpa till med att söka efter droger, vapen eller sprängämnen. Preventiva 
hundsök på skolan skapar medvetenheten bland eleverna, att skolan inte är en handels- 
eller förvaringsplats för droger.  

Alla barn och unga har rätt till en trygg och drogfri skola. 
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Yrkande angående – Yrkande från M, D och KD angående en 
drogfri skolmiljö. 

Förslag till beslut 
I kommunstyrelsen och kommunfullmäktige: 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samverkan med grundskolenämnden och 
utbildningsnämnden, aktivt arbeta för att fler skolor vidtar åtgärder för en drogfri 
skolmiljö.  
 

Yrkandet 
Skolan gör i dagsläget sitt bästa med drogförebyggande arbete men klarar inte av att 
stoppa den negativa trenden själva. I dagsläget finns det inte mycket som avskräcker från 
bruk och försäljning av narkotika i skolområden. Utan ett aktivt arbete med att finna 
elever i riskzonen och som är i behov av stöd och hjälp är risken stor att de redan i unga 
år testar och blir fast i narkotikamissbruk.  

För skolelever är riskerna särskilt stora. Många barn och unga hamnar årligen i svår 
missbruksproblematik och i händerna på gängkriminella. Det ökar även risken för 
skolmisslyckande, våldsamhet och brottslighet på längre sikt. I många fall används även 
skolan som lagringsplats på tryggt avstånd från föräldrarna. Bruket av narkotika letar sig 
allt längre ner i åldrarna och ungas acceptans för lättare droger ökar, något som 
narkotikapolisen bekräftar och områdespolisen larmar om. Det förekommer narkotika på i 
stort sett alla grund- och gymnasieskolor.  

Användning av narkotika, främst cannabis som är vanligast, påverkar den unga hjärnan 
negativt och ökar risken för skolk, dåliga betyg och avhopp från skolan. Det medför även 
en ökad risk för skador och olyckor vid praktiska moment och praktik i gymnasieskolans 
yrkesutbildningar. Att förebygga och tidigt uppmärksamma narkotikabruk, bryta detta 
och ge stöd och hjälp till eleven är därför av mycket stor betydelse för den enskilde och 
för samhället.  

Missbruket är utbrett, antingen sitter vi med armarna i kors eller så gör vi något åt det. 
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Yttrande angående – Yrkande från M, D, KD 
angående en drogfri skolmiljö 
 

När det gäller att skapa en drogfri skolmiljö är det förebyggande arbetet av största vikt 
och oppositionen tog under förra mandatperioden ett flertal initiativ för att förebygga 
narkotika i skolan bland annat genom plan och riktlinje för drogfri skola i grundskolan.  

Kommunfullmäktige beslutade även under förra året om en pilotstudie för att mäta 
halterna av narkotika i avloppsvatten från grundskolor och gymnasieskolor. Tillsammans 
med det ordinarie arbete som bedrivs i skolorna, bland annat i samverkan med polisen, 
finns en bra grund för att motverka att unga människor använder eller hanterar droger i 
anslutning till skolan.  

Förhoppningsvis är detta något som på längre sikt kan bidra till minskad droganvändning 
i samhället, till att motverka rekrytering till gängkriminalitet och skydda unga människor 
från ohälsa, social utsatthet och för tidig död.  

Det är glädjande att fler partier uppmärksammar det samhällsproblem som narkotika 
utgör. Vi ser dock inte behov av de informationsinsatser som föreslås och inte heller av 
att involvera stadsledningskontoret. Dessa riskerar däremot att leda till onödig 
administration.  
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Yttrande angående yrkande från M, D och KD om en 
drogfri skolmiljö 
 
Yttrandet  
  
När det gäller bekämpning av missbruk är det viktigt att utgå från evidens. Det gäller att 
arbeta med förebyggande åtgärder och de bakomliggande faktorer som gör att olika 
personer hamnar i ett missbruk. Utöver de problem ett missbruk skapar för individen, är 
handeln av narkotika tätt sammankopplat med kriminalitet. Med andra ord behöver detta 
tas på allvar och ska inte dribblas bort i den politiska debatten.  

Att svensk narkotikapolitik ofta utgått från politisk symbolpolitik istället för forskning 
om missbruk och skademinimerande insatser är en bidragande orsak till att Sverige är en 
av de länderna i hela EU med högst narkotikarelaterad dödlighet. Det gäller att de 
åtgärder som görs har effekt, både på lång och kort sikt. Om en ung person har ett 
riskbruk eller missbruk är det otroligt viktigt att den personen får stöd och i de fall det 
behövs vård. Dessa individer måste få hjälp att komma ur sitt missbruk och fokus 
behöver ligga på det. Givetvis behövs också ett flertal repressiva åtgärder för att komma 
åt de som livnär sig på olaglig narkotikaförsäljning. Men det behövs olika insatser för att 
komma åt de olika problemen. 

Det är olyckligt att många förslag som syns i den politiska debatten inte gör skillnad över 
tid, utan snarare blir en symbolpolitisk åtgärd. Det gäller kanske framförallt hur vi 
bemöter problemen med droger i skolmiljön. Inom staden finns det flera funktioner som 
arbetar med att skapa en drogfri skola. Detta är ett otroligt viktigt arbete som behöver 
fortsätta utvecklas.  

Däremot är inte fler droghundar i skolorna en insats som på ett effektivt sätt skulle 
förbättra drogbekämpningen. Det har redan utretts när ett ärende på samma tema var uppe 
i höstas (Diarienummer 0114/22, 0115/22). Att ha hundar som genomsöker skolorna är 
tidskrävande och väldigt tröttande för hundarna, som behöver pausa mellan sina insatser. 
Det finns dessutom inte ett obegränsat antal hundar så det är viktigt att prioritera var de 
gör störst skillnad. Möjlighet att öppna och undersöka elevskåp finns redan om det finns 
en misstanke om att eleven förvara narkotika. Därmed tycker Centerpartiet att det är 
bättre att fokusera på evidensbaserade metoder, snarare än symbolpolitiska åtgärder. 
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Yttrande angående – Yrkande från M, D och 
KD angående en drogfri skolmiljö 
 

Yrkandet avser att minska mängden narkotika i våra skolor. Liberalerna delar bilden att 
det är något staden behöver agera emot. Dock ser vi att det redan görs flera insatser för att 
komma åt problemet. Det sker både i grundskolan och gymnasiet., se tillexempel 
"Grundskolenämndens riktlinjer för en drogfri skola", "Riktlinje för 
utbildningsförvaltningens arbete mot droger", "Grundskoleförvaltningens rutin och 
vägledning för hantering av misstänkta brott i skolan", samt "En drogfri skola" 

Dessutom finns det idag inga hinder för att vid misstanke om narkotikabrott göra en 
polisanmälan, där polisen gör bedömningar om lämpligt spaningsuppdrag, där 
genomsökning och genomsökning med hjälp av droghundar är några av alternativen. som 
skulle kunna leda till en genomsökning med hjälp av droghundar.  

När ärendet var uppe förra gången så var TU:t (Diarienummer 0114/22, 0115/22) tydligt 
med att det är en tröttande uppgift för hundarna som dessutom är tidskrävande. Vid 
misstanke om narkotika har rektor redan idag rätt att öppna elevskåpen.  

Att det aktuella yrkandet nu handlar om hundar som kommer från Sahlgrenska tycker inte 
vi gör någon skillnad. De hundarna gör bättre nytta i Rättspsyk än i skolorna när ingen 
misstanke om narkotika finns.  

Med vad vi anfört ovan kommer vi att avslå yrkandet 
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Nytt yrkande angående en drogfri skolmiljö  
 

Förslag till beslut 
I kommunstyrelsen och kommunfullmäktige: 

1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samverkan med grundskolenämnden och 
utbildningsnämnden, aktivt arbeta för att fler skolor vidtar åtgärder för en drogfri skolmiljö. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att, i samverkan med grundskolenämnden och 
utbildningsnämnden, informera fler skolor om möjligheten till att använda sig av 
narkotikahundar efter skoltid för en drogfri skolmiljö. 

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att i delårsrapport per mars återkomma med en 
kostnadsuppskattning på vad åtgärderna hade inneburit.  

Yrkandet 
 

Droger är en av de farligaste och mest förödande hoten mot barn och ungas fysiska och psykiska hälsa. 
Det är oerhört viktigt att föräldrar, pedagoger och staden deltar i att skydda våra unga från de faror 
som droger kan orsaka. Inga barn ska behöva utsättas för droger på skoltid och inga föräldrar ska 
behöva vara rädda för att deras barn ska komma i kontakt med narkotika på skolgården. 

För skolelever är riskerna särskilt stora. Många barn och unga hamnar årligen i svår 
missbruksproblematik och i händerna på gängkriminella. Det ökar även risken för skolmisslyckande, 
våldsamhet och brottslighet på längre sikt. I många fall används även skolan som lagringsplats på 
tryggt avstånd från föräldrarna. 

Som politiker måste vi sätta stop för drogflöden i våra verksamheter, inte minst på våra skolor och 
bland våra barn genom att bedriva ett aktivt förebyggande arbete. Allt fler offentliga verksamheter 
börjar nu med hjälp av bland annat Polisen och Sahlgrenska Universitetssjukhusets rättspsykiatri 
använda sig av narkotikahundar som söker skolorna och tillhörande lokaler. Söken sker främst efter 
skoltid och på kort tid har många upptäckter gjorts där hundarna lokaliserat droger i skoltoaletter, 
klassrum och elevskåp. Allt fler skolor kontaktar idag Rättspsykiatrins hundsöksenhet och använder av 
egna ekonomin för att täcka dessa kostnader. Här bör kommunstyrelsen visa ledarskap och avsätta 
medel särskilt öronmärkt för detta syfte. Det skickar en tydlig signal från politiken som säger nej till 
droger i stadens skolor. Staden behöver även arbeta för att utveckla samarbetet mellan skola och 
socialtjänst. Kommunstyrelsen får därför i uppdrag att återkomma med en kostnadsuppskattning. 
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